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VERSLAG van de vergadering van het dagelijks bestuur van de ISD Bollenstreek, 

gehouden op donderdag 11 april 2024 
 

AANWEZIG  de heer D.T.C. (Dennis) Salman, lid en voorzitter  
de heer J. (Jan) van Rijn, lid en plv. voorzitter  

           mevrouw J.A.C. (Jolanda) Langeveld, lid 
mevrouw E.W.A. (Elsbeth) Koek, lid  
de heer R.J. (Robert) ’t Jong, secretaris 

 mevrouw C.A.M. (Elian) Cozijn, notulist 
 
mevrouw R.G.E. (Reny) Wietsma-Biesbroek (portefeuillehouder Wmo 
Teylingen) 
 

AFWEZIG 
   
1. Opening, mededelingen en vaststelling agenda 
De voorzitter heet iedereen van harte welkom. Mevrouw Langeveld is tot 09.45 uur aanwezig en 
daarom heeft ze vooraf per e-mail diverse vragen gesteld over de financiële stukken. De ISD is 
hiermee aan de slag gegaan en komt er later of bij de behandeling zelf op terug. 
Vanwege de financiële stukken die op de agenda staan, sluit ook de controller Martijn van der Zwan 
bij dit overleg aan.  
Secretaris meldt dat afgelopen week bij HLT een datalek heeft plaatsgevonden, waarbij ook de ISD is 
betrokken/last van heeft gehad. Een aantal medewerkers van HLT/de ISD kon in mailboxen van oud-
collega’s of in gezamenlijke mailboxen. Er is geen informatie naar buiten toe gelekt. HLT doet een 
melding bij de Autoriteit Persoonsgegevens.    

 
2.  Verslag dagelijks bestuur van 7 maart 2024 
 
Tekstueel 
Het dagelijks bestuur heeft het verslag vastgesteld.  
 
Naar aanleiding van: 
Geen opmerkingen.    
         
3. Lijst van toezeggingen 
Het dagelijks bestuur heeft de lijst van toezeggingen besproken. Op basis van de beschikbare data 
lukt een gezamenlijk overleg met de raden van Hillegom en Lisse niet. De heer Van Rijn en mevrouw 
Langeveld vinden het prima dat het aparte sessies worden. Voor Lisse is dat 8 mei 2024 en voor 
Hillegom 14 mei 2024.    
     
4. Ingekomen stukken en overzicht besluiten beleidsstukken 2022 en 2023 

 
4.a Ingekomen en uitgaande stukken 
Niet van toepassing. 

 
b. Overzicht beleidsstukken 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het overzicht.  
 
5. Voorstel formatie en bevindingen onderzoek Berenschot 
Voorstel is meegenomen met de agedapunten 7 en 8, die voorafgaand aan dit agedapunt zijn 
besproken. Het dagelijks bestuur kan inhoudelijk achter de aangepaste motivatie staan en stelt voor 
om voor de raden in de notitie een aantal tabellen uit het rapport van Berenschot toe te voegen.      



 2 

 
6. Jaarstukken 2023 
De verhoogde uitgaven Zorg vanwege de hoge indexeringen hebben geen effect op 2024 en 2025. In 
deze begrotingen is al rekening gehouden met die indexeringen. De bedragen die de ISD heeft 
gehanteerd voor Beschermd Wonen/Maatschappelijke opvang zijn gebaseerd op de informatie die de 
ISD destijds van de gemeenten heeft ontvangen. Gemeenten hebben afgesproken dat de kosten uit 
een gezamenlijke pot komen en dat het niet uitmaakt of de ene gemeente tekortkomt en de ander 
gemeente geld overhoudt. Het is goed om die uitleg in de oplegger toe te lichten en dat geldt ook voor 
de uitgaven energietoeslag en leefgeld Oekrainers. De ISD geeft in de Jaarstukken weer wat de ISD 
heeft uitgegeven, maar dat zegt niets over de budgetten van de gemeenten en hoeveel gemeenten 
van het Rijk krijgen. In de oplegger moet duidelijk worden wat gemeenten onderaan de streep 
tekortkomen of overhouden. Tijdens het overleg zijn de actuele cijfers en tabellen afrekening BUIG 
uitgereikt. Deze geven een ander beeld en komen voor Lisse gunstiger uit. Het dagelijks bestuur heeft 
verder geen inhoudelijke opmerkingen en ziet de oplegger met uitleg graag tegemoet.  
Bij Lisse zijn de uitgaven Pgb Jeugd hoog en dat kan mogelijk te maken hebben met het aantal 
hoogbegaafde kinderen. De controller maakt met de wethouders van Teylingen nog een aparte 
afspraak over de financiële stukken.  De ISD stuurt de definitieve versie met oplegger voor akkoord 
naar het dagelijks bestuur toe.     
 
7. Begrotingswijziging 2024-I 
Het dagelijks bestuur heeft de begrotingswijziging 2024-I inclusief de formatie-uitbreiding besproken. 
Het dagelijks bestuur begrijpt de motivatie voor de uitbreiding, maar vindt deze uitbreiding in 
combinatie met de bezuinigingen lastig. Een aantal bestuurders verwacht dat de financiën voor de 
uitbreiding een probleem kunnen zijn en een aantal niet. Daarnaast is er ook begrijp voor de financiële 
situatie en de voornemens van Lisse om te bezuinigen op de Wmo.     
Secretaris begrijpt dat deze uitbreiding lastig is in relatie tot de gewenste bezuinigingen, maar geeft 
ook aan dat dit zijn advies is. Voor een goede dienstverlening is deze uitbreiding noodzakelijk en daar 
mogen de raden ook iets van vinden. Secretaris geeft ook aan als blijkt dat het aantal 
klanten/aanvragen door bijvoorbeeld ander beleid minder wordt, dit in de toekomst ook effect kan 
hebben op het aantal fte’s. Dat zijn communicerende vaten. De ISD heeft verder nog geen 
bezuinigingen ingeboekt, omdat dit mede afhankelijk is van een aantal keuzes die het dagelijks 
bestuur maakt. In het vorig overleg heeft de ISD een aantal opties gegeven, waarvan een aantal direct 
uitgevoerd kunnen worden. Vanuit het dagelijks bestuur is er behoefte aan een plan van aanpak. 
Daarnaast vindt er binnenkort een overleg plaats met de raden van Hillegom en Lisse. 
Het genoemde bedrag voor de energietoeslag heeft de ISD via de Jaarstukken teruggegeven en nu 
opnieuw gevraagd. De ISD past de tekst over de woningaanpassing van Teylingen nog aan.   
De ISD stuurt de definitieve versie voor akkoord naar het dagelijks bestuur toe.     

 
8.  Begroting 2025 
Het dagelijks bestuur heeft uitgebreid over de begroting gesproken. De vraag is gesteld of in de 
begroting een taakstelling opgenomen kan worden of een aparte oplegger om een aantal zaken toe te 
lichten. Dat kan per gemeente een afwijkende versie zijn. De begroting van de ISD is net als 
voorgaande jaren gebaseerd op bestaand beleid. In de voorliggende begroting is daarom geen 
rekening gehouden met het effect van (toekomstige) bezuinigingen en geplande aanbestedingen. De 
overgang van p x q bij de Hulp bij het Huishouden biedt kansen om aan de knoppen van het aantal 
uur Hulp bij het Huishouden te draaien. Dat zijn wel politieke keuzes. Het is goed om in de oplegger 
een aantal zaken goed/nader uit te leggen, zoals over de vergrijzing/demografische ontwikkelingen, 
CAO-stijgingen en de Hulp bij het Huishouden). Als we aan het beleid niets doen, dan blijven de 
kosten stijgen, omdat het aantal aanvragen toeneemt en de kosten daarmee ook. Belangrijk is dat de 
mensen die het echt nodig hebben en het zelf niet kunnen organiseren/betalen het ook krijgen. Ook 
het aantal beschikbare medewerkers in de Zorg is een probleem.  
Het dagelijks bestuur kan inhoudelijk achter de begroting staan, maar vindt een oplegger met uitleg 
over diverse zaken (van zowel ISD als gemeenten) belangrijk. In die oplegger moet ook een verloop 
komen te staan van de afgelopen jaren en hoe het zit met bepaalde budgetten. (bijvoorbeeld leefgeld 
en Beschermd Wonen). Kan de ontwikkeling/wat er gebeurt in een overzicht in beeld gebracht 
worden. Mooi als dat net als bij de Jaarstukken in een infographic mogelijk is.  
Ook in de oplegger moet helder worden voor welke kosten gemeenten vanuit het Rijk (volledig) 
gecompenseerd worden. De vraag die nog openstaat is het wel/niet toepassen van een mogelijke 
CAO-stijging. Vanuit de Financiële Kaderstelling Gemeenschappelijke Regelingen is het advies om 
een stijging van ruim 5% mee te nemen. De mening over deze aanpassing is verdeeld. Het dagelijks 
bestuur stelt voor om dit punt te bespreken met HLT en Noordwijk en deze afhankelijk van dat overleg 
wel/niet te verwerken. Bij een positief besluit wordt de begroting verhoogd. De ISD stuurt de 



 3 

definitieve versie met oplegger voor akkoord naar het dagelijks bestuur toe.           
 
9. Jaarverslag Gegevensbescherming 2023 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het jaarverslag en heeft inhoudelijk geen 
opmerkingen. Ten opzichte van vorig jaar is ook dit jaar weer sprake van een positieve ontwikkeling. 
 
10. Jaarrapportage Wet Politiegegevens 2023 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van de jaarrapportage en heeft geen inhoudelijke 
opmerkingen. Ook hieruit blijkt weer hoeveel eisen de overheid soms stelt.         
        
11. Evaluatie Wet inburgering 
Het dagelijks bestuur heeft besloten om deze evaluatie naar het volgende overleg te verplaatsen, 
omdat mevrouw Langeveld een aantal vragen heeft en niet meer aanwezig kon zijn. Afgesproken is  
dat iedereen alvast de vragen die er zijn op de mail zet, zodat de ISD die kan beantwoorden/ 
meenemen in de evaluatie.    
 
12. Reactie op rapport Ombudsman over Vroegsignalering 
Het dagelijks bestuur is positief over de reactie van de ISD op het landelijk rapport van de 
Ombudsman en stelt voor om deze reactie ook voor kennisgeving naar de raden te sturen. De ISD 
stuurt de reactie rechtstreeks naar de raden toe. 
Het is een utopie om bij iedereen die op de lijst met betalingsachterstanden staat fysiek langs te gaan. 
De insteek van de ISD is om de meest kwetsbare burgers/burgers met de grootste achterstanden 
persoonlijk te bezoeken. Vanuit het dagelijks bestuur komt ook de opmerking dat de Nationale 
Ombudsman niet kritisch kijkt naar de overheid zelf, omdat het voor burgers ook makkelijk is om 
schulden te maken.      
De ISD komt dit jaar met een voorstel om bewindvoering zelf aan te bieden. Er zijn landelijk steeds 
meer gemeenten die dat gaan doen. Feit blijft wel dat geen sprake mag zijn van gedwongen 
winkelnering, maar dat burgers zelf de keuze mogen maken.               
 
13. Wat verder ter tafel komt/Rondvraag 
In zijn algemeenheid is over een paar casussen gesproken. Soms is de praktijk lastig in relatie tot de 
discussie over bezuinigingen. Daarnaast gaat de ISD niet over de verhuur van woningen.    
  
  
Aldus vastgesteld in de vergadering van het dagelijks bestuur d.d. 22 mei 2024 
 
 
De voorzitter,       De secretaris, 
D.T.C. Salman                                                               R.J. ’t Jong 
 
 
 

  


